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Nije bilo specijalaca u zatvoru

Nije bilo specijalaca u zatvoru
PODGORICA - Specijalna anti teroristička jedinica policije juče nije intervenisala u Zavodu
za izvršenje krivičnih sankcija u Spužu, kako je to sinoć prenio portal Vijesti, potvrdio je
Pobjedi v. d. direktora Uprave policije Božidar Vuksanović.
To nema nikakve veze sa nama - kazao je on.
Nema pretučenih
Portal Vijesti juče je objavio informaciju kako su oko 15 sati u ZIKS upali specijalci i pretukli
desetak zatvorenika, od njih nekoliko stotina koji štrajkuju glađu od ponedjeljka zbog, kako
tvrde, nepoštovanja zakonske odredbe o uslovnom otpustu.
Sagovornik iz uprave ZIKS-a, koji je želio da ostane anoniman, sinoć je za Pobjedu
kategorično demantovao takve tvrdnje.
Nije tačno da je pretučen i jedan zatvorenik. Kakvi specijalci i kakve fantomke - rekao je on.
Pomoćnica ministra pravde za izvršenje krivičnih sankcija Slavica Rabrenović rekla je sinoć
Pobjedi da nema informaciju da je u ZIKS-u bilo torture, odnosno da su specijalci juče
popodne upali u zatvor i pretukli osuđenike.
 Provjerićemo te informacije i, ako bude pravnih dokaza, reagovaćemo u skladu sa njima -
kazala je ona.
Prema njenim riječima, u ZIKS-u je bio pripreman masovni štrajk. To je, kako je kazala,
opasna stvar, tako daje moguće daje na osnovu procjene bezbjednosne zatvorske službe i
službe za tretman neko od osuđenika privremeno prebačen u bjelopoljski zatvor.
 U takvim slučajevima se primjenjuju mjere u skladu sa Malteškom deklaracijom o štrajku
glađu, ali uvijek vodeći računa o pravima i interesima osuđenog lica - rekla je Rabrenović.
Uprava ZIKS-a juče je saopštila da nema štrajka glađu, kako to tvrde osuđenici, već da
manja od trećine ne uzima zatvorsku hranu nego svoju, koju im donose porodice ili je kupuju
u zatvorskoj kantini. U saopštenju se navodi daje stanje u toj instituciji redovno i u skladu sa
zakonom, pravilnikom i međunarodnim standardima.
Koriste hranu koju posjeduju u zajedničkim prostorijama. Ne radi se o štrajku, s obzirom da
uzimaju svoju hranu i tečnost - navodi se u saopštenju uprave ZIKS-a.
Oni naglašavaju da je zatvorenicima pružena zdravstvena zaštita, daje lična higijena na
zavidnom nivou i da je u kantini omogućeno uzimanje velikog broja artikala po veleprodajnim
cijenama, uključujući kafu i cigarete.
Osuđenicima koji nijesu radno angažovani i nemaju sredstava, starima i oboljelima,
obezbijeđen je pribor za higijenu, kafa i cigarete.
U saopštenju se navodi da se poštuju prava svih pritvorenika i da nema nikakvog kažnj
avanj a. Sagovornik Pobjede iz ZIKS-a kaže da nijednom zatvoreniku nije ugroženo zdravlje.
Kantina snabdjevena
Službenici našeg odsjeka za rehabilitaciju i tretman osuđenih lica u stalnom su kontaktu sa
zatvorenicima. Oni nijesu uniformisani, u civilu su i u razgovoru sa osuđenicima objašnjavaju
im koja su njihova prava i obaveze. Daju im i pravne savjete - kaže naš sagovornik. On je
kategoričan da niko od zatvorenika nije kažnjen, niti smješten u disciplinske ćelije.
U te prostorije se osuđenici mogu prebaciti samo po dva osnova - zbog počinjenog
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disciplinskog prekršaja, i to nakon disciplinskog postupka i, vrlo rijetko, zbog
bezbjednosnih.razloga. Takvih slučajeva ovih dana nije bilo - tvrdi naš izvor iz uprave ZIKS-
a.
ZIKS je juče obišao i ombudsman Šućko Baković koji je razgovarao sa upravom i
osuđenicima.
K. Krsmanović-M. Žižlć
Zatvorsku hranu odbija oko 300 zatvorenika
Sagovornik Pobjede iz uprave ZIKS-a sinoć je, kazao kako je nakon stoje juče popodne
zatvorenicima podijeljen pisani odgovor ministra pravde Duška Markovića na njihove
zahtjeve, od štrajka odustalo 170 osuđenika, dok više od 300 i dalje odbija da uzima
zatvorsku hranu.
Naš izvor je kazao da je šest zatvorenika prebačeno u bjelopoljski zatvor.
Nije bilo upoterebe sile. Niko iz obezbjeđenja nije imao fantomke ili nešto slično. Oni su
privremeno prebačeni u Bijelo Polje i biće vraćeni u Spuž - rekao je naš sagovornik.
Odobreno 10 uslovnih otpusta
Pomoćnica ministra pravde Slavica Rabrenović kaže da je do januara komisiji za uslovni
otpust stiglo tridesetak molbi, od kojih je prihvaćeno 10.
Osuđenici su puno zahtjeva podnijeli direktoru ZIKS-a, koji ima diskreciono pravo da im
odobri uslovni otpust, ali kada izdrže dvije trećine kazne, kada im ostane do šest mjeseci do
kraja kazne. On je odobrio 1.116 otpusta - kaže Rabrenović.
Ona ističe da poslije razgovora sa zatvorenicima ove sedmice, u Ministarstvo svakodnevno
stiže ogroman broj molbi.
Rabrenović: Pogrešno tumačenje zakona
Pomoćnica ministra pravde za izvršenje krivičnih sankcija Slavica Rabrenović potvrdila je
sinoć Pobjedi da ima informaciju da je veliki broj osuđenika počeo da uzima hranu nakon što
im je uručen pisani odgovor ministra na njihove zahtjeve. Zatvorenici su, kako je kazala
Rabrenović, prekjuče Ministarstvu pravde dostavili četiri zahtjeva. Odgovor ministra smo
odštampali u 100 primjeraka i podijelili ih osuđenicima. Prvi zahtjev je bio da im se odobri
da, poslije dvije trećine odslužene kazne, automatski izlaze iz zatvora. To im nije udovoljeno,
jer nije u skladu sa zakonom. Tražili su i da im se amnestija računa u izdržani dio kazne što,
takođe, nije odobreno, zato što ni taj zahtjev nije u skladu sa zakonom. Ministar je prihvatio
treći zahtjev, da osuđenici koji su na izdržavanju kazne, a imaju u toku drugi proces, dobijaju
uslovni otpust na kaznu koju izdržavaju. Za drugi proces koji je u toku da se, shodno odluci
suda, mogu braniti sa slobode ili vrate u
Istražni zatvor, ako presuda nije pravosnažna, jer se polazi od prezumpcije nevinosti. Ako bi
presuda za drugi postupak bila pravosnažna, to bi se uzelo kao otežavajuća oklonost.
Četvrti zahtjev zatvorenika je djelimično prihvaćen. Oni su tražili da na odluku komisije
Ministartsva pravde za uslovni otpust ne utiče negativno mišljenje sa terena. Odlučili smo da
će se mišljenje cijeniti od slučaja do slučaja. Ako je neko osuđen za krivično djelo sa
smrtnom posljedicom i porodica se pridružuje krivičnom gonjenju i ispostavila je imovinsko
pravni zahtjev, onda ćemo i te činjenice cijeniti u postupku donošenja osluke. Moramo voditi
računa i da li je na slobodi ugrožena bezbjednost osuđenog lica. To ćemo utvrditi preko
suda i policije - kazala je Pobjedi Rabrenović. Ona je podsjetila da je institut uslovnog
otpusta u našem zakonodavstvu novina i da se Ministarstvo pravde za taj posao priprema
od prošle godine, kako bi bio sprovođen u skladu sa evropskim standardima.
Od januara je počelo sprovođenje te odredbe zakona, ali to je dug proces i potrebno je
stvoriti još uslova za njegovu primjenu - kaže Rabrenović. Pomoćnica ministra objašnjava
kako su mnogi institut uslovne slobode pogrešno protumačili i ističe da uslovni otpust
propisuje da osuđeno lice ima pravo da podnese molbu komisiji koju formira ministar pravde,
ali tek kada izdrži dvije trećine kazne ili izuzetno polovinu.
Očigledno su mnogi pogrešno shvatili da čim izdrže dvije trećine kazne izlaze na slobodu,
po automatizmu. Zakon to ne poznaje. Imaju pravo da podnesu molbu, a komisija će
odlučivati da li će biti pušteni ili ne. Morače da ispune uslove. Jedan od osnovnih je da se
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dobro vladaju, da nijesu disciplinski kažnjavani i da su radno angažovani - pojašnjava
Rabrenović. Svi osuđenici, kako ona kaže, imaju pravo da traže uslovni otpust, bez obzira
na vrstu krivičnog djela zbog kojeg su osuđeni.
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Uprava policije defnantovala tvrdnje portala Vijesti da je u ZIKS-u intervenisala policija 

Nije bilo 
specijalaca 
u zatvoru 
Uprava ZIKS -a juče je saopštila da nema štrajka glađu, 
kako to tvrde osuđenici, već da manje od trećine ne 
uzima zatvorsku hranu nego svoju, koju im donose 
porodice ili je kupuju u zatvorskoj kantini 
PODGORICA - Specijalna an-
t i t eroristička jedinica policije 
juče nije intervenisala u Za-

11 za izvršenje krivičnih 
sankcija u Spužu, kako je to 
N i noć prenio portal Vijesti, 
potvrdio je Pobjedi v. d. di
rektora Uprave policije Boži
dar Vuksanović. 
- To nema nikakve veze sa na
ma - kazao je on. 

Nema pretučenih 
Portal Vijesti juče je objavio in
formaciju kako su oko 15 sati u 
ZIKS upali specijalci i pretukli 
desetak zatvorenika, od njih 
nekoliko stotina koji štrajkuju 
glađu od ponedjeljka zbog, ka
ko tvrde, nepoštovanja zakon
ske odredbe o uslovnom otpu
stu. 
Sagovornik iz uprave ZIKS-a, 
koji je želio da ostane anoni
man, sinoć je za Pobjedu kate
gorično demantovao takve 
tvrdnje. 
- Nije tačno daje pretučen ije
dan zatvorenik. Kakvi specijal
ci i kakve fantomke - rekao je 
on. 
Pomoćnica ministra pravde za 
izvršenje krivičnih sankcija 
Slavica Rabrenović rekla je si
noć Pobjedi da nema informa
ciju da je u ZIKS-u bilo torture, 
odnosno da su specijalci juče 
popodne upali u zatvor i pretu
kli osuđenike. 
- Provjerićemo te informacije i, 
ako bude pravnih dokaza, rea-
govaćemo u skladu sa njima -
kazala je ona. 
Prema njenim riječima, u 
ZIKS-u je bio pripreman ma
sovni štrajk. To je, kako je kaza
la, opasna stvar, tako daje mo
guće daje na osnovu procjene 
bezbjednosne zatvorske službe 
i službe za tretman neko od 
osuđenika privremeno preba
čen u bjelopoljski zatvor. 
- U takvim slučajevima se pri
mjenjuju mjere u skladu sa 
Malteškom deklaracijom o 
štrajku glađu, ali uvijek vodeći 
računa o pravima i interesima 
osuđenog lica - rekla je Rabre
nović. 
Uprava ZIKS-ajuče je saopštila 
da nema štrajka glađu, kako to 
tvrde osuđenici, već da manj« 
od trećine ne uzima zatvorsku 
hranu nego svoju, koju im do
nose porodice ili je kupuju u 

Zatvorsku hranu odbija 
oko300zatvorenika 
Sagovornik Pobjede iz uprave ZIKS-a sinoć je, kazao kako je nakon 
stoje juče popodne zatvorenicima podijeljen pisani odgovor mini
stra pravde Duška Markovića na njihove zahtjeve, od štrajka odusta
lo 170 osuđenika, dok više od 300 i dalje odbija da uzima zatvorsku 
hranu. 
Naš izvor je kazao daje šest zatvorenika prebačeno u bjelopoljski 
zatvor. 
- Nije bilo upoterebe sile. Niko iz obezbjeđenja nije imao fantomke ili 
nešto slično. Oni su privremeno prebačeni u Bijelo Polje i biće vraće
ni u Spuž - rekao je naš sagovornik. 

Odobreno 10 uslovnih otpusta 
Pomoćnica ministra pravde Slavica Rabrenović kaže da je do janu
ara komisiji za uslovni otpust stiglo tridesetak molbi, od kojih je 
prihvaćeno 10. 
- Osuđenici su puno zahtjeva podnijeli direktoru ZIKS-a, koji ima 
diskreciono pravo da im odobri uslovni otpust, ali kada izdrže dvije 
trećine kazne, kada im ostane do šest mjeseci do kraja kazne. On je 
odobrio 1.116 otpusta - kaže Rabrenović. 
Ona ističe da poslije razgovora sa zatvorenicima ove sedmice, u 
Ministarstvo svakodnevno stiže ogroman broj molbi. 

zatvorskoj kantini. 
U saopštenju se navodi daje 
stanje u toj instituciji redovno i 
u skladu sa zakonom, pravilni
kom i međunarodnim standar
dima. 
- Koriste hranu koju posjeduju 
u zajedničkim prostorijama. Ne 
radi se o štrajku, s obzirom da 
uzimaju svoju hranu i tečnost -
navodi se u saopštenju uprave 
ZIKS-a. 
Oni naglašavaju daje zatvore
nicima pružena zdravstvena 
zaštita, daje lična higijena na 
zavidnom nivou i daje u kantini 
omogućeno uzimanje velikog 
broja artikala po veleprodajnim 
cijenama, uključujući kafu i ci
garete. 
Osuđenicima koji nijesu radno 
angažovani i nemaju sredstava, 
starima i oboljelima, obezbije-
đen je pribor za higijenu, kafa i 
cigarete. 

Uslovi za uslovni otpust 
su: da se osuđenik 
dobro vlada, da nije 
disciplinski kažnjavan i 
da je radno angažovan 

U saopštenju se navodi da se po
štuju prava svih pritvorenika i 
da nema nikakvog kažnj avanj a. 
Sagovornik Pobjede iz ZIKS-a 
kaže da nijednom zatvoreniku 
nije ugroženo zdravlje. 

Kantina snabdjevena 
- Službenici našeg odsjeka za 
rehabilitaciju i tretman osuđe
nih lica u stalnom su kontaktu 
sa zatvorenicima. Oni nijesu 
uniformisani, u civilu su i u raz
govoru sa osuđenicima objaš-
nj avaj u im koj a su nj ihova prava 
i obaveze. Daju im i pravne sa
vjete - kaže naš sagovornik. 
On je kategoričan da niko od za-
tvorenika nije kažnjen, niti 
smješten u disciplinske ćelije. 
- U te prostorije se osuđenici 
mogu prebaciti samo po dva os
nova - zbog počinjenog disci
plinskog prekršaja, i to nakon 
disciplinskog postupka i, vrlo 
rijetko, zbog bezbjednosnih.ra
zloga. Takvih slučajeva ovih 
dana nije bilo - tvrdi naš izvor iz 
uprave ZIKS-a. 
ZIKS je juče obišao i ombud
sman Sućko Baković koji je raz
govarao sa upravom i osuđeni
cima. 

K. Krsmanović 1VL Žižlć 

MINISTARSTVO NEMA INFORMACIJA DAJE BILO TORTURE: Zatvor u Spužu 

Rabrenović: Pogrešno tumačenje zakona 
Pomoćnica ministra pravde za 
izvršenje krivičnih sankcija Slavi
ca Rabrenović potvrdila je sinoć 
Pobjedi da ima informaciju da 
je veliki broj osuđenika počeo 
da uzima hranu nakon što im je 
uručen pisani odgovor ministra 
na njihove zahtjeve. Zatvorenici 
su, kako je kazala Rabrenović, 
prekjuče Ministarstvu pravde 
dostavili četiri zahtjeva. 
- Odgovor ministra smo 
odštampali u 100 primjeraka 
i podijelili ih osuđenicima. 
Prvi zahtjev je bio da im se 
odobri da, poslije dvije trećine 
odslužene kazne, automatski 
izlaze iz zatvora. To im nije 
udovoljeno, jer nije u skladu 
sa zakonom. Tražili su i da im 
se amnestija računa u izdržani 
dio kazne što, takođe, nije odo
breno, zato što ni taj zahtjev nije 
u skladu sa zakonom. Ministar 
je prihvatio treći zahtjev, da 
osuđenici koji su na izdržavanju 
kazne, a imaju u toku drugi 
proces, dobijaju uslovni otpust 
na kaznu koju izdržavaju. Za 
drugi proces koji je u toku da 
se, shodno odluci suda, mogu 
braniti sa slobode ili vrate u 

Istražni zatvor, ako presuda 
nije pravosnažna, jer se polazi 
od prezumpcije nevinosti. Ako 
bi presuda za drugi postupak 
bila pravosnažna, to bi se uzelo 
kao otežavajuća oklonost. 
Četvrti zahtjev zatvorenika je 
djelimično prihvaćen. Oni su 
tražili da na odluku komisije 
Ministartsva pravde za uslovni 
otpust ne utiče negativno 
mišljenje sa terena. 
Odlučili smo da će se mišljenje 
cijeniti od slučaja do slučaja. 
Ako je neko osuđen za krivično 
djelo sa smrtnom posljedicom 
i porodica se pridružuje kri
vičnom gonjenju i ispostavila 
je imovinsko pravni zahtjev, 
onda ćemo i te činjenice cijeniti 
u postupku donošenja osluke. 
Moramo voditi računa i da li je 
na slobodi ugrožena bezbjed
nost osuđenog lica. To ćemo 
utvrditi preko suda i policije -
kazala je Pobjedi Rabrenović. 
Ona je podsjetila da je institut 
uslovnog otpusta u našem 
zakonodavstvu novina i da se 
Ministarstvo pravde za taj posao 
priprema od prošle godine, 
kako bi bio sprovođen u skladu 

sa evropskim standardima. 
- Od januara je počelo sprovo-
đenje te odredbe zakona, ali 
to je dug proces i potrebno je 
stvoriti još uslova za njegovu 
primjenu - kaže Rabrenović. 
Pomoćnica ministra objašnjava 
kako su mnogi institut uslovne 
slobode pogrešno protumačili 
i ističe da uslovni otpust propi
suje da osuđeno lice ima pravo 
da podnese molbu komisiji koju 
formira ministar pravde, ali tek 
kada izdrži dvije trećine kazne 
ili izuzetno polovinu. 
- Očigledno su mnogi pogrešno 
shvatili da čim izdrže dvije tre
ćine kazne izlaze na slobodu, 
po automatizmu. Zakon to ne 
poznaje. Imaju pravo da pod
nesu molbu, a komisija će odlu
čivati da li će biti pušteni ili ne. 
Morače da ispune uslove. Jedan 
od osnovnih je da se dobro 
vladaju, da nijesu disciplinski 
kažnjavani i da su radno anga
žovani - pojašnjava Rabrenović. 
Svi osuđenici, kako ona kaže, 
imaju pravo da traže uslovni 
otpust, bez obzira na vrstu 
krivičnog djela zbog kojeg su 
osuđeni. 

I dalje u prodaji 

Carls 
Darvin 

Pobjeda, Bulevar revolucije 15 
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